



盖瑞·史密斯博士 (Dr. Gary Smith)

盖瑞·史密斯博士 (Dr. Gary Smith) 自 2010 年起在美国明尼苏达州圣保罗市的 Bethel Seminary 任教旧约。2004 - 2010 年在美国田纳西州杰克逊市的联合大学 (Union University) 任教。他是该校的基督教研究学教授。

自 1998 年到 2004 年之间，史密斯博士在密苏里州肯萨斯市的中西部浸信会神学院教导旧约和希伯来语，并在该院担任了两年代理教务长。自 1983 年到 1998 年间，史密斯博士在明尼苏达州圣保罗市的伯特利神学院教导旧约和希伯来语。自 1973 到 1983 年间，史密斯博士在温尼伯神学院教导旧约和希伯来语，并担任两年的代理教务长。

史密斯博士在惠顿学院完成本科学习并于 1965 年获得了人类学学士学位，1968 年在三一神学院获得硕士学位，1973 年在费城的德罗普西学院 (Dropsie College) 获得了希伯来语 (Hebrew) 及同族语言 (Cognate Languages) 的博士学位。他曾在耶路撒冷和英国剑桥从事学术研究。

史密斯博士的学术专长在于旧约先知书，特别是阿摩斯书和以赛亚书，外加以斯拉记、尼希米书和以斯拉记。他也是福音派神学学会 (Evangelical Theological Society)，圣经研究学会 (Institute of Biblical Research) 及圣经文学学会 (Society of Biblical Literature) 的会员。

史密斯博士出版的著作包括：《阿摩斯书》 (*Amos* [Christian Focus, 1989])，《扩大你的圣经地平线》 (*Broadening Your Biblical Horizons* [ATA, 1991])，《希伯来先知导论：作为传道者的先知》 (*An Introduction to the Hebrew Prophets: The Prophets as Preachers* [Broadman and Holman, 1994])，“新国际版圣经应用释经系列”的《何西阿书、阿摩斯书、弥迦书》 (*Hosea, Amos, Micah in the NIV Application Commentary* [Zondervan, 2001])，《认识圣经先知实用指南》 (*Guia Practica para Entender a los Profetas de la Biblia* [B & H, 2007])，“新美国解经系列”的《以赛亚 1-39 卷》 (*Isaiah 1-39 in the New American Commentary* [B & H, 2007]) 和《以赛亚 40-66 卷》 (*Isaiah 40-66* [B & H, 2009])，房角石释经系列 (*Cornerstone Biblical Commentary Series*) 的《以斯拉记、尼希米记和以斯拉记》 (*Ezra, Nehemiah, Esther in the Cornerstone Biblical Commentary Series*) [Tyndale, 2010])

史密斯博士和他的妻子苏珊现住明尼苏达州圣保罗市。他们有 2 个孩子和 5 个孙子。



Gary V. Smith, Ph.D.

Gary V. Smith is professor of Old Testament at Bethel Seminary, St. Paul, MN. Prior to this he was professor of Christian Studies at Union University in Jackson, Tennessee. He has taught at Union from 2004 to 2010. Prior to coming to Union, Dr. Smith taught Old Testament and Hebrew at Midwestern Baptist Theological Seminary in Kansas City Missouri from 1998-2004. For two years he served as the Interim Academic Dean at the Seminary. Prior to coming to Midwestern, Dr. Smith taught Old Testament and Hebrew at Bethel Theological Seminary in St Paul, Minnesota from 1983-1998. Prior to coming to Bethel Dr. Smith taught Old Testament and Hebrew at Winnipeg Theological Seminary from 1973-1983. For two years he was the Interim Dean of the Seminary.

Dr. Smith did undergraduate work at Wheaton College and received his Bachelor of Arts in Anthropology in 1965, the Master of Arts from Trinity Evangelical Divinity School in 1968, and his Doctor of Philosophy from Dropsie College for Hebrew and Cognate Languages in Philadelphia in 1973. He has completed academic research in Jerusalem, Israel and in Cambridge, England.

Dr. Smith's areas of expertise include the Old Testament Prophets, especially Amos and Isaiah, the books of Ezra, Nehemiah, and Esther. He is a member of the Evangelical Theological Society; the Institute for Biblical Research, and the Society of Biblical Literature. Dr. Smith has published *Amos* (Christian Focus, 1989), *Broadening Your Biblical Horizons* (ATA, 1991), *An Introduction to the Hebrew Prophets: The Prophets as Preachers* (Broadman and Holman, 1994), *Hosea, Amos, Micah* in the NIV Application Commentary (Zondervan, 2001), *Guía Práctica para Entender a los Profetas de la Biblia* (Broadman and Holman, 2007), *Isaiah 1-39* in the New American Commentary (B&H, 2007), *Isaiah 40-66* (B&H, 2009), *Ezra, Nehemiah, Esther* in the Cornerstone Commentary (Tyndale, 2010).

Dr. Smith and his wife Susan live in St. Paul, Minnesota. They have two children and five grandchildren.

T T i